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JEGYZŐKÖNYV 

 

Ráckeresztúr Község Önkormányzat Képviselő-testülete 

2023. november 15. napján 18.00 órakor megtartott közmeghallgatásáról 

 

Az ülés helye: Ráckeresztúri Polgármesteri Hivatal tárgyalója - 2465 Ráckeresztúr, Hősök tere 

20. 

 

Jelen vannak: 

dr. Szentes-Mabda Katalin Dóra polgármester 

Dienes Gábor alpolgármester 

Lisziné Hunyadi Hajnalka alpolgármester 

Peták Norbert képviselő 

Scheszták Kornél képviselő 

Szabó József képviselő 

 

Távol maradt: 

Szabó Dávid képviselő (később érkezett) 

 

Állandó meghívott: 

dr. Zamody János Gazdasági Bizottság tagja 

dr. Nagy Gábor jegyző 

 

Meghívott: 

Sztefopulosz Andreász Ercsi Rendőrőrs mb. vezetője 

 

Hallgatóság: - 

Bilikné Bakonyi Edit 

Végh-Sztrucska Katalin 

Csesztreginé Osztafin Ilma 

Molnár Nóra 

Heráné Hegyi Györgyi 

Gáborné Kutasi Katalin 

Tarjányi Andrásné 

Szilukács Krisztián 

Gajdó Lászlóné 

Szendrő Szilárd 

Kerekes Julianna 

Megyaszai Mariann 

Fux István 

 

dr. Szentes-Mabda Katalin Dóra polgármester: Köszönti a képviselő-testület tagjait, jegyző 

urat, a meghívottakat és a minden jelenlévőt. A közmeghallgatás is képviselő-testületi ülés, 

ezért annak szabályai szerint kell lefolytatni. Megállapítja, hogy a 7 tagú képviselő-testületből 

6 fő jelen van, a testület határozatképes, az ülést megnyitja. Szabó Dávid képviselő jelezte, 

hogy kicsit késik egyéb elfoglaltsága miatt. Jegyzőkönyv-hitelesítőnek javasolja Lisziné 

Hunyadi Hajnalka alpolgármestert. Mivel nincs egyéb javaslat, kéri, szavazzanak a 

jegyzőkönyv-hitelesítő személyéről. 

 

(A szavazásnál jelen lévő képviselők száma: 6 fő) 
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A képviselő-testület 6 igen szavazattal, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodással az alábbi határozatot 

hozta: 

 

Ráckeresztúr Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

422/2023. (XI. 15.) határozata 

 

jegyzőkönyv-hitelesítő kijelöléséről 

 

A képviselő-testület jegyzőkönyv-hitelesítőnek Lisziné Hunyadi Hajnalka alpolgármestert jelöli 

ki. 

 

dr. Szentes-Mabda Katalin Dóra polgármester: Javasolja a meghívóban szereplő napirendi 

pontok elfogadását a következő kiegészítéssel, módosítással: 

1. Beszámoló az elmúlt évben végzett önkormányzati munkáról és a jövőbeli tervekről 

(szóbeli beszámoló) 

2. Javaslat telekalakítás jóváhagyásáról 

Mivel nincs több kérdés, észrevétel, kéri, szavazzanak a napirendi pontok elfogadásáról. 

 

(A szavazásnál jelen lévő képviselők száma: 6 fő) 

 

A képviselő-testület 6 igen szavazattal, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodással az alábbi határozatot 

hozta: 

 

Ráckeresztúr Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

423/2023. (XI. 15.) határozata 

 

a napirend elfogadásáról 

 

A képviselő-testület az ülés napirendjét a következők szerint fogadja el: 

1. Beszámoló az elmúlt évben végzett önkormányzati munkáról és a jövőbeli tervekről 

(szóbeli beszámoló) 

2. Javaslat telekalakítás jóváhagyásáról 

 

1. napirendi pont 

Beszámoló az elmúlt évben végzett önkormányzati munkáról és a jövőbeli tervekről 

(szóbeli beszámoló) 

 

dr. Szentes-Mabda Katalin Dóra polgármester: Szóban beszámol az elmúlt évben végzett 

önkormányzati munkáról és a jövőbeli elképzelésekről, utána szót ad bárkinek. 

A Covid évek és egy gazdasági válság után önkormányzatunk felelős és szoros gazdálkodás 

mellett stabil pénzügyi helyzetben van. Nincs kifizetetlen számlánk és lejárt tartozásunk. 

Februárban elhunyt a pénzügyi csoportvezetőnk, helyére csak szeptemberben találtunk 

megfelelő szakembert. 

Az idei fejlesztésekről, beruházásokról: 

Hat napelemes kandelábert telepítettünk oda, ahol hiányos volt a közvilágítás, értéke 5 mFt. 

Rózsa utcában szikkasztó árok kialakítása bozótirtással, tömörített zúzott kő burkolat 

kialakítása a végén sárrázóval 1,3 mFt értékben. 

Idén egy és jövőre még egy gólya kamera üzemeltetése néhai Damak Kati néni kívánsága 

szerint egy elhúzódó hagyatéki eljárást követően. 

E-hulladék gyűjtés megszervezése. 

A Zöld Erdő Vadásztársaság szemétszedő akciójának támogatása. 
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2022-ben jelentették be, de csak márciusban utalták át a TOP Plusz pályázaton nyert 144 mFt 

támogatást. Ebből 129,5 mFt-ot lehet ténylegesen az utak felújítására fordítani, a többi az egyéb 

költségre kell: tervezés, engedélyeztetés, projektmenedzsment, közbeszerzési eljárás stb.. 

A közbeszerzési eljárást sikeresen lefolytattuk. A törvényi előírásokat betartva a jövő héten 

szeretnénk a vállalkozási szerződést aláírni a kivitelezővel és a munkaterületet átadni részére. 

Ezután csak azért szorítunk, hogy az időjárás kegyes legyen hozzánk és a munkákat mielőbb 

sikerüljön elkezdeni. 

10 éve jelenik meg rendszeresen a Ráckeresztúri Hírmondó önkormányzati lap. 

A háziorvosi rendelő tavasszal új hanggátló ajtót kapott. 

A zöldterületek kezelése 3 éve tudatos program alapján történik. Aknázómoly ellen oltottuk be 

a gesztenyefáinkat a Hősök terén 7 db-ot, a temetőben 9 db-ot 700 eFt értékben. Az ősfákat 

szeretnénk minél tovább megőrizni. A beteg fákat megnyessük, kivágjuk, ha kell és pótoljuk. 

Az országfásítási programban elnyert 10 facsemetét éppen holnap ültetjük el az Eötvös téren. 

Tavasszal adtuk át az új járdaszakaszt az új iskola előtt a Hősök terén a Magyar Falu program 

8 mFt-os támogatásából. 

A Völgyvidék Leder Közösség pályázatán indultunk, ebből bővítettük a Kölcsey park 

játszóterét mászóvárral, pihenővel, szemetessel, padokkal, zöld növény ágyással 6 mFt 

értékben. Az Arany Antenna Bt. felajánlásából ugyanitt térfigyelő kamerát szereltünk fel. 

A településen több helyen szereltünk fel új kamerákat a Budai u. végén és Hősök terén a hivatal 

mellett. A belterületi illegális szemetelés elképesztő: telehordják a temető kukát, az olajgyűjtő 

konténert háztartási hulladékkal, romlott hússal stb.. A környezettudatosság szintje nagyon 

alacsony. Nem tudunk mindenhova kamerát telepíteni. 

A szennyvíztelep melletti területet sikerült rendbe tenni a korszerűsítést végző vállalkozóval 

közösen. 12 db vadkörtefa határolja most a szennyvíztelepet a vízügyes úttól. A jövőben itt még 

zöldíteni szeretnénk. 

A néhai rendőr-polgárőr irodát felújítottuk, a Falugondnokságot a Hősök teréről oda 

költöztettük. Így tudtunk kialakítani a volt Takarék, majd Falugondnokság épületében a hivatal 

mellett egy irattárat, amivel eddig nem rendelkeztünk. Korábban az iratokat többféle, arra 

alkalmatlan helyen tároltuk. Ez nem csak a hatósági ügyintézés miatt fontos. Vannak olyan nem 

selejtezhető iratok, amelyeket megfelelő módon kell őriznünk. 

Százhalombattától kaptunk használt, de jó állapotú óvodai és iskolai bútorokat. Ezek szállítása 

zömmel lakossági segítséggel történt, amelyet ezúton is köszönünk. 

Körbekerítettük az óvoda udvar tavaly vett bővített részét a Zöld Erdő Vadásztársaság 

segítségével, amit köszönünk. Ők egész évben sokat segítenek az önkormányzatnak. 

A nyári diákmunka programban résztvevő diákok segítségét is köszönjük. Ők az 

önkormányzatnál és az iskolánál is sokat dolgoztak. 

Az Iskolásokért Alapítvánnyal összefogva új játszóteret alakítottunk ki az iskola udvaron 3 mFt 

értékben. 

A Magyar Falu programban 7 mFt-ot nyertünk a temető előtti járdaszakasz felújítására. A Fejér 

Vármegyei Önkormányzat Pénzügyi Alapjától további 5 mFt-ot kaptunk ugyanerre a célra. A 

további szakaszokat a Magyar Közút fogja felújítani. Van egy jóváhagyott programjuk, 

amelyben a Ráckeresztúron áthaladó 6204 jelű utat fogják felújítani az Ercsi felőli 

körfogalomtól egészen a Brauch Kastélyig. Ennek keretében az ún. „Náci kanyar” 

vízelvezetését, árokrendszerét és járdarendszerét is felújítják a temető sarkáig. Így ér össze a 

két járdakorszerűsítés. Reméljük, hogy a Magyar Közút minél előbb hozzájut a szükséges 

forrásokhoz. Megcsinálják a Hősök terén a járdaszigetet, felújítják a buszmegállókat, buszöbölt 

alakítanak ki és az útburkolatot is felújítják majd. 

Padkanyesés, ároktisztítás egész évben folyik több helyen. 

Végre tudtunk saját rendezvényt szervezni a focipályán. 

Jól működik a települési támogatások rendszere: óvoda- és iskolakezdési támogatás, 

gyógyszertámogatás, tüzelő támogatás, élelmiszer csomag, babaérkezési támogatás. 
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Forgalomcsillapító virágládákat helyeztünk ki a Hősök téri butiksoron lakossági 

kezdeményezésre. 

Az új iskola környezetének rendbetételébe nagyon sok időt, pénzt, energiát fektettünk: sitt 

elszállítás, vízelvezetés kialakítása, új járda a Tornacsarnokig, új térkő burkolat az udavaron. A 

Tornacsarnokon is több javítást kellett végeznünk. Örülünk, hogy szeptemberi iskolakezdésre 

mindennel sikerült elkészülni. Összesen kb. 10 mFt-ot költöttünk ezekre. A szülők rengeteget 

segítettek. Ennek köszönhető, hogy szeptemberben már méltó módon tudta fogadni a 

gyerekeket és a pedagógusokat az iskola. Lehet, hogy vannak apróbb hibák, de egy évszázados 

fejlesztés valósult meg. Gondoljanak csak a valamikori „bika istállóra” és a Szent János téri 

iskola állapotára. Köszönetet mond Tessely Zoltán képviselőnek, aki éveken át segítette a 

beruházás megvalósulását. Köszönet illeti a Dunaújvárosi Tankerületi Központot, mint 

beruházót és a projektmenedzsmentet. 

Idén lett 77 éves az óvoda. Ennek örömére egy mezítlábas parkot is avathattunk az udvarán. 

Több év után először szerveztük meg az Idősek napi rendezvényt a Tornacsarnokban. Végre 

lehet ott sportolni, megindul újra az élet. 

A Szent János téri volt iskolában művelődési házat szeretnénk létesíteni, ennek előkészületei 

zajlanak. 199 mFt lesz a beruházás összértéke. A végleges tervek készen vannak. Építési 

engedély van, néhány rész terv engedélyezés alatt áll. Hamarosan szeretnénk ennek is a 

közbeszerzési eljárását elindítani. 

November 9-én tartottuk nagy sikerrel a Keresztúr Nevű Települések közgyűlését 14 település 

részvételével. 

Szeretnék lakossági közreműködéssel idén is Betlehemet állítani. Lesz házhoz menő Mikulás. 

Tervezzük az adventi vásárt az iskolában. Szeretnénk a közösségi életet élénkíteni, most már 

lesz hol és lesz miért. 

 

Az ivóvíz és szennyvízrendszer önkormányzati tulajdonban van. Ezt eddig nem adtuk át állami 

tulajdonba és nem is szeretnénk addig, amíg erre a törvény szerinti lehetőség megvan. A 

vagyont a Fejérvíz Zrt. üzemelteti. Ezt a téves információk elterjedése miatt hangsúlyozza. 

 

Zárásul köszönetet mond a nagyon aktív lakossági közreműködésért. Köszöni a hivatal, a 

képviselő-testület, a Falugondnokság, a közfoglalkoztatottak munkáját. Köszönet illeti az 

óvoda és az iskola dolgozóit. Külön köszöni a vállalkozók, magánszemélyek felajánlásait és 

támogatását. 

 

dr. Szentes-Mabda Katalin Dóra polgármester: Átadja a szót kérdésekre, észrevételekre. 

Kéri, hogy a Rendőrség képviselőihez intézzenek először kérdést, mert ők nem tudnak sokáig 

maradni. Kérjük a hozzászólók nevét és címét a jegyzőkönyv számára, illetőleg arra az esetre, 

ha írásban adnánk meg a választ. 

 

Gajdó Lászlóné: A Hősök téri butiksoron a forgalomlassító virágládák kihelyezését 

kifogásolja. Balesetveszélyes és akadályozza a parkolást meg a szemétszállítást, az idősek 

közlekedését, az üzletek működését és a biztonságos forgalmat. Máshova kéne rakni. Ők nem 

kérték. Többek nevében beszél. 

 

dr. Szentes-Mabda Katalin Dóra polgármester: A tavalyi közmeghallgatáson vetette fel az 

egyik lakó, hogy az utcát egyirányúsítsák, a forgalmat lassítsák, mert nagy a por és a zaj. 

 

Gajdó Lászlóné: Annak a lakónak szinte mindenkivel van valami baja. Mindenkivel szemben 

agresszíven lép fel, beleköt abba, akiről azt gondolja, hogy zavarja őt, ügyvédi felszólítást küld. 

Felforgatta az utca életét egy év alatt, pedig az előző 20 évben nem volt a forgalommal gond. 

Amikor oda költözött, tudnia kellett a körülményekről. 
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Szilukács Krisztián körzeti megbízott: Amennyiben az utcarész két végére egy lakó-pihenő 

övezet közlekedési táblát helyezne ki az önkormányzat, akkor a csupán áthaladás céljából arra 

kerülőket, akik nem az üzletekhez jönnek és állnak meg, meg lehetne büntetni szabálysértés 

miatt. A jelenlegi forgalmi helyzet erre nem ad módot. A ládák az átmenő forgalmat nem 

akadályozzák, csak lassítják. 

 

Gajdó Lászlóné: Egy ember miatt ne kelljen a többi lakónak és az üzlettulajdonosoknak 

szenvedni. Ne csak annak az egy lakónak kedvezzünk. Egyeztessük, hová legyenek a 

virágládák áthelyezve. 

 

Szabó Dávid képviselő 18.36-kor megérkezik, a képviselő-testület létszáma 7 fő. 

 

Szendrő Szilárd: Ő is a virágládák áthelyezése mellett érvel. 

 

dr. Szentes-Mabda Katalin Dóra polgármester: Több panasz érkezett, hogy ez a lakó és más 

is kamerákat szerel fel és ezzel figyeli a közterületet és a szomszédokat, azzal fenyegetve őket, 

hogy figyeli, mit csinálnak. Kérdezi a Rendőrség képviselőit, lehet-e emiatt hozzájuk 

közvetlenül panaszt tenni? 

 

Sztefopulosz Andreász Ercsi Rendőrőrs mb. vezetője: Utánanéz a jogszabályoknak és 

egyeztet. 

 

Szabó Dávid képviselő: Csak a szükséges mértékig lehet a kamerának kitekintése a 

közterületre vagy a szomszédra. Nem lehet a közterület vagy a szomszéd közvetlen 

megfigyelése a cél. 

 

dr. Szentes-Mabda Katalin Dóra polgármester: Megköszöni a rendőrök jelenlétét. 

 

Sztefopulosz Andreász Ercsi Rendőrőrs mb. vezetője és Szilukács Krisztián körzeti megbízott 

elhagyja az üléstermet 18.45-kor. 

 

Fux István iskolaigazgató: Nagyon köszöni polgármester asszony és a képviselő-testület neki, 

a tantestületnek és a diákoknak nyújtott támogatását. Említi a parkosítást, a parkolási 

lehetőséget, az udvar rendbehozatalát, a vízelvezetést, a játszóteret, a Tornacsarnokot. A maga 

és a tantestület nevében köszöni mindazt a segítséget, mely a pedagógusok, a szülök és a diákok 

igényeinek kielégítését szolgálják. 

 

Gáborné Kutasi Katalin óvodavezető: Ő is köszöni az elmúlt 5 évben, immár hatodik évben 

az óvodának nyújtott önkormányzati támogatást. 

 

dr. Szentes-Mabda Katalin Dóra polgármester: Mivel nincs több kérdés, észrevétel, kéri, 

szavazzanak az előterjesztés szerinti határozati javaslat elfogadásáról, a szóbeli polgármesteri 

beszámoló elfogadásáról. 

 

(A szavazásnál jelen lévő képviselők száma: 7 fő) 

 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodással az alábbi határozatot 

hozta: 
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Ráckeresztúr Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

424/2023. (XI. 15.) határozata 

 

az elmúlt évben végzett önkormányzati munkáról és a jövőbeli tervekről szóló polgármesteri 

beszámolóról 

 

A képviselő-testület az elmúlt évben végzett önkormányzati munkáról és a jövőbeli tervekről 

szóló szóbeli polgármesteri beszámolót elfogadja. 

 

2. napirendi pont 

Javaslat telekalakítás jóváhagyásáról 

 

dr. Szentes-Mabda Katalin Dóra polgármester: Mivel nincs több kérdés, észrevétel, kéri, 

szavazzanak az előterjesztés szerinti határozati javaslat elfogadásáról, az ipari területet érintő 

telekmegosztás elfogadásáról. 

 

(A szavazásnál jelen lévő képviselők száma: 7 fő) 

 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodással az alábbi határozatot 

hozta: 

 

Ráckeresztúr Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

425/2023. (XI. 15.) határozata 

 

telekalakítás jóváhagyásáról 

 

A képviselő-testület a mellékelt kérelem alapján a Ráckeresztúr 059/11 hrsz-ú földrészlet 

megosztásáról szóló 604137/2023 számon záradékolt változási vázrajzot, a telekalakítási 

helyszínrajzot és a telekalakítási engedélyt megismerte, az abban foglaltakkal egyetért. 

 

A változási vázrajz szerint Ráckeresztúr Község Önkormányzata javára bejegyzett elővásárlási 

joggal és településrendezési kötelezettséggel terhelt a jelenlegi 059/11 hrsz-ú ingatlan. A 

földrészlet megosztását követően az önkormányzat az elővásárlási jog, valamint a 

településrendezési kötelezettség jogosultjaként a jogosultságokat a létrejövő 059/16, 059/17, 

059/18 és 059/19 hrsz-ú ingatlanokon fenntartja.  

 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a változási vázrajz aláírására, a szükséges 

nyilatkozatok megtételére és a határozat végrehajtása érdekében szükséges egyéb intézkedések 

megtételére. 

 

Felelős: dr. Szentes-Mabda Katalin Dóra polgármester 

Határidő: azonnal 
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dr. Szentes-Mabda Katalin Dóra polgármester: Mivel több bejelentés és hozzászólás nincs, 

megköszöni a részvételt, és a közmeghallgatást 19.00 órakor bezárja. 

 

k. m. f. 

  

 dr. Szentes-Mabda Katalin Dóra dr. Nagy Gábor 

 polgármester jegyző 

 

 

Lisziné Hunyadi Hajnalka 

alpolgármester 

jkv. hitelesítő 


